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Referat  

Stiftende afdelingsmøde i Thors Have (afd. 110)  

 

Dato: torsdag d. 28. september 2023  

Sted: Ankomsthallen, Vestre Stationsvej 5, 5000 Odense C 

Deltagere: 68 beboere fra 52 husstande. Fra FAB deltog Klaus Truelsen (inspektør), Lars Engelund (driftsleder), 

René Torp Hansen (ejendomsmester), Majbritt Thomsen (beboerdemokrati/administrativ medarbejder), og Aja 

Holmboe (administrativ medarbejder).   

Referent: Aja Holmboe 

 

Præsentation fra mødet udsendes med referat. 

 

1. Valg af dirigent  

Majbritt Thomsen blev valgt til dirigent. 

 

Det blev konstateret, at mødet var indkaldt rettidigt og dagsorden følger FABs vedtægter.  

 

 

2. Nedsættelse af stemmeudvalg   

Der blev stemt med elektronisk afstemningssystem. I tilfælde af at dette fejlede blev følgende valgt til 

stemmeudvalget: 

Majbritt Thomsen 

René Torp Hansen 

Tage Larsen 

Frede Tønnes 

 

Hvert lejemål havde 2 stemmer, dermed havde forsamlingen 104 stemmer i alt. 

 

 

3. Orientering ved administrationen 

Majbritt Thomsen gav en kort introduktion til boligorganisationen, hvad det betyder at bo alment og 

hvordan beboerdemokratiet fungerer.   

 

Derudover blev det forklaret, hvordan det elektroniske afstemningssystem fungerede, samt foretaget en 

testafstemning, så alle havde mulighed for at afprøve afstemningssystemet. 

 

 

4. Afstemning om vedligeholdelsesreglement 

FABs udkast til vedligeholdelsesreglementet blev udsendt med indkaldelsen til mødet. Klaus Truelsen 

præsenterede udkastet.  

 

Udkastet er første udgave og FABs bedste bud ift. viden og erfaringer fra andre afdelinger.  

Vedligeholdelsesreglementet kan rettes/ændres ved senere afdelingsmøder ved at stille forslag herom.  
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I alt 104 afgivne stemmer. 

Antal stemmer for ja: 98 

Antal stemmer for nej: 6 

Ikke afgivet stemmer: 0  

 

Vedligeholdelsesreglementet blev vedtaget.  

 

 

5. Afstemning om ordensreglement  

FABs udkast til et ordensreglement blev udsendt med indkaldelsen til mødet. Majbritt Thomsen 

præsenterede udkastet. 

 

Udkastet er FABs bedste bud ift. erfaringer fra andre afdelinger. Det er bevidst lavet enkelt, så en evt. 

afdelingsbestyrelse kan arbejde videre med det, hvis det ønskes.  

Ordensreglementet kan rettes/ændres ved senere afdelingsmøder ved at stille forslag herom.  

 

Først blev der stemt om, hvorvidt man må holde husdyr (hund/kat) i afdelingen. 

I alt 103 afgivne stemmer. 

Antal stemmer for ja: 67 

Antal stemmer for nej: 36 

Ikke afgivet stemmer: 1 

Det blev vedtaget, at der må holdes husdyr.  

 

Dernæst blev der stemt om, hvor mange husdyr (hund/kat), der må holdes i afdelingen. 

I alt 98 afgivne stemmer. 

Antal stemmer for 1 husdyr: 61 

Antal stemmer for 2 husdyr: 37 

Ikke afgivet stemmer: 6 

Det blev vedtaget, at man må holde maksimalt 1 husdyr pr. lejemål. 

 

Til sidst blev der stemt om vedtagelse af ordensreglementet i sin helhed. 

I alt 99 afgivne stemmer. 

Antal stemmer for ja: 94 

Antal stemmer for nej: 5 

Ikke afgivet stemmer: 5 

 

Ordensreglementet blev enstemmigt vedtaget med tilføjelsen om, at der må holdes maksimalt 1 husdyr.  

 

Reglerne for husdyr træder i kraft fra mødets afholdelse, og husdyr anskaffet inden dette er derfor ikke 

omfattet af reglerne for maksimalt 1 husdyr.  

 

 

6. Afstemning om regler for leje af fælleslokale og værelse til overnatning 

FABs udkast til regler for leje af fælleslokalet og værelse til overnatning blev udsendt med indkaldelsen 

til mødet. Lars Engelund præsenterede udkastet.  

 

Udkastet er FABs bedste bud ift. erfaringer fra andre afdelinger. Reglerne kan rettes/ændres ved senere 

afdelingsmøder ved at stille forslag herom.  
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I alt 103 afgivne stemmer. 

Antal stemmer for ja: 95 

Antal stemmer for nej: 8 

Ikke afgivet stemmer: 1 

 

Reglerne for leje af fælleslokale og værelse til overnatning blev vedtaget.  

 

 

7. Eventuelt indkomne forslag 

Ingen indkomne forslag.  

 

 

8. Beslutning om årsregnskabets fremlæggelse 

Beslutning om hvorvidt afdelingsbestyrelsen skal godkende afdelingens årsregnskab eller om regnskabet 

skal forelægges afdelingsmødet til godkendelse. Hvis regnskabet skal forelægges afdelingsmødet til 

godkendelse, sker dette på et ekstra afdelingsmøde (et regnskabsmøde) udover det ordinære 

afdelingsmøde, dvs. 2 årlige møder.  

 

Hvis der træffes beslutning om også at afholde et regnskabsmøde, skal der tillige træffes beslutning om, 

på hvilket af de to afdelingsmøder, der skal ske valg af afdelingsbestyrelse og evt. valg af 

repræsentantskabsmedlem (valgmødet). 

 

I alt 103 afgivne stemmer. 

Antal stemmer for at afdelingsmødet godkender årsregnskabet: 25 

Antal stemmer for at afdelingsbestyrelsen godkender årsregnskabet: 78 

Ikke afgivet stemmer: 1 

 

Det blev vedtaget, at det er afdelingsbestyrelsen som godkender årsregnskabet.  

 

 

9. Beslutning om antal bestyrelsesmedlemmer samt suppleanter  

Ifølge FABs vedtægter skal de være et ulige antal bestyrelsesmedlemmer i en afdelingsbestyrelse. Det er 

muligt at ændre dette senere ved at stille forslag herom til et ordinært afdelingsmøde.  

 

Der blev stemt om hvorvidt, der skulle være 3, 5 eller 7 medlemmer i afdelingsbestyrelsen. 

I alt 100 afgivne stemmer. 

Antal stemmer for 3 medlemmer: 0 

Antal stemmer for 5 medlemmer: 77 

Antal stemmer for 7 medlemmer: 23 

Ikke afgivet stemmer: 4 

 

Det blev vedtaget, at afdelingsbestyrelsen for Thors Have skal bestå af 5 medlemmer.  

 

Dernæst blev der stemt om hvor mange suppleanter afdelingsbestyrelsen skulle have.  

I alt 102 afgivne stemmer. 

Antal stemmer for 1 suppleant: 0 

Antal stemmer for 2 suppleanter: 94  

Antal stemmer for 3 suppleanter: 8 

Ikke afgivet stemmer: 2 

 

Det blev vedtaget, at afdelingsbestyrelsen for Thors Have skal have 2 suppleanter. 
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10. Beslutning om hvem der vælger afdelingsformand 

Der blev stemt om, hvorvidt det er afdelingsmødet eller afdelingsbestyrelsen, der skal vælge formand for 

afdelingsbestyrelsen.  

 

Er det afdelingsmødet der vælger formand, så vil det kræve et ekstraordinært afdelingsmøde, hvis en 

afdelingsformand går af midt i valgperioden. Vælger afdelingsbestyrelsen formand så konstituerer de sig 

selv ved førstkommende bestyrelsesmøde.  

 

I alt 101 afgivne stemmer. 

Antal stemmer for at afdelingsmødet vælger formand: 33 

Antal stemmer for at afdelingsbestyrelsen vælger formand: 68 

Ikke afgivet stemmer: 3 

 

Det blev vedtaget, at det er afdelingsbestyrelsen som selv vælger formand. 

 

   

11. Valg af formand, afdelingsbestyrelsesmedlemmer og suppleanter   

Inden valget blev det kort forklaret, hvad det vil sige at være i afdelingsbestyrelsen, og hvad man kan 

forvente, hvis man stiller op.   

 

Som besluttet under punkt 9 skal afdelingsbestyrelsen bestå af 5 medlemmer, og som besluttet under 

punkt 10 så vælger afdelingsbestyrelsen selv formand. Der blev altså ikke valgt en formand på mødet, 

men derimod 5 bestyrelsesmedlemmer, og så konstituerer bestyrelsen sig ved førstkommende 

bestyrelsesmøde. 3 bestyrelsesmedlemmer skulle vælges frem til det ordinære afdelingsmøde i 2025 og 

2 skulle vælges frem til det ordinære afdelingsmøde 2024.  

 

I alt stillede 9 beboere stillede op til afdelingsbestyrelsen. De opstillede var: 

Rasmus Landergren  

Palle Skov Jensen 

Anders Johanning 

Maise Sprotte 

Klaus Hansen 

Pia Birkmar 

Michael Kristensen 

Kirsten Tønnes 

Thea Madsen 

 

Dirigenten spurgte, om det var i orden med de fremmødte, at de 3 der fik flest stemmer var valgt frem 

til 2025 og de 2 der fik næstflest stemmer var valgt frem til 2024. Der var ingen indvendinger imod dette. 

Alle de opstillede kandidater præsenterede sig og fortalte, hvorfor de stillede op, hvorefter afstemningen 

gik i gang. Forsamlingen blev bedt om at stemme på de 5, de helst så i bestyrelsen.  

 

Stemmerne fordelte sig således: 

I alt 495 afgivne stemmer.  

Rasmus Landergren: 52 

Palle Skov Jensen: 36 

Anders Johanning: 42 

Maise Sprotte: 40 

Klaus Hansen: 59 

Pia Birkmar: 60 

Michael Kristensen: 77 
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Kirsten Tønnes: 64 

Thea Madsen: 65 

Ikke afgivet stemmer: 25 

 

Dermed blev følgende valgt frem til ordinært afdelingsmøde 2024: 

Klaus Hansen 

Pia Birkmar 

 

Og følgende blev valgt frem til ordinært afdelingsmøde 2025: 

Michael Kristensen 

Thea Madsen 

Kirsten Tønnes 

 

Som besluttet under punkt 9 skal afdelingsbestyrelsen have 2 suppleanter.  

I alt stillede 5 beboere op som suppleant. De opstillede var: 

Rasmus Landergren 

Julie Rømer 

Maise Sprotte 

Lis Jacobsen 

Anders Johanning 

 

Dirigenten spurgte, om det var i orden med de fremmødte, at den der fik flest stemmer, blev 1. suppleant, 

og den der fik anden flest stemmer, blev 2. suppleant. Der var ingen indvendinger imod dette. Alle 

opstillede præsenterede sig og fortalte, hvorfor de stillede op, hvorefter afstemningen gik i gang. Alle 

blev bedt om at stemme på de 2, de helst så som suppleanter til bestyrelsen.  

 

Stemmerne fordelte sig således: 

I alt 194 afgivne stemmer.  

Rasmus Landergren: 50 

Julie Rømer: 15 

Maise Sprotte: 43 

Lis Jacobsen: 44 

Anders Johanning: 42 

Ikke afgivet stemmer: 14 

 

Dermed blev Rasmus Landergren valgt som 1. suppleant og Lis Jacobsen valgt som 2. suppleant.  

 

 

12. Beslutning om hvem der vælger repræsentant til FABs repræsentantskab  

Beslutning om hvorvidt det er afdelingsmødet eller afdelingsbestyrelsen, der vælger afdelingens 

repræsentantskabsmedlem til FABs repræsentantskab.  

 

I alt 98 afgivne stemmer.  

Antal stemmer for at afdelingsbestyrelsen vælger repræsentantskabsmedlem: 83 

Antal stemmer for at afdelingsmødet vælger repræsentantskabsmedlem: 15 

Ikke afgivet stemmer: 6 

 

Det blev besluttet, at afdelingsbestyrelsen vælger repræsentantskabsmedlem. 

 

 

13. Evt. valg af repræsentantskabsmedlem 

Punktet udgik jf. beslutning vedtaget under punkt 12. 

 




